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Protokół nr 28-09/2012 
 z posiedzenia Komisji Edukacji  

z dnia 29 sierpnia  2012 r. 
w Nowym Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1 

(godz. 16:00, Sala Herbowa, nr 207) 
 
 
Komisja obradowała w 7-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Radny Wojciech Błaszkowski.  
 
Przewodniczący stwierdził quorum i powitał zebranych. Następnie zaproponował 
Następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 636 

 
2. projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 635 

 
3. Przygotowania  do nowego  roku  szkolnego 2012/2013 

 
4. Podsumowanie roku szkolnego 2011/2012 

 
5. Propozycja wniosków Komisji Edukacji  do budŜetu miasta na 2013 rok  
 

6. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 
 
                            
W prowadzono następujące zmiany do porządku: 

• Przewodniczący zaproponował przenieść punkt 5 jako punkt 3 
• Dyrektor Wydziału Edukacji Regina Białousów poprosiła o przeniesienie 

punktu 4 „Podsumowanie roku szkolnego 2011/2012” na kolejne posiedzenie 
Komisji  

 
Uwzględniając powyŜsze porządek przedstawiał się następująco: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 636 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk 
nr 635 

 
3. Propozycja wniosków Komisji Edukacji  do budŜetu miasta na 2013 rok  
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4. Przygotowania  do nowego  roku  szkolnego 2012/2013 
 
5. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 636 
 
Druk nr 636 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Czy mogłaby pani powiedzieć coś więcej o tej kwocie, która wczoraj wpłynęła?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
To jest dotacja, która wpłynęła z Unii Europejskiej na realizację, która jest 
zaplanowana w budŜecie ale w związku z tym, Ŝe wpłynęła dzisiaj to nie trzeba 
robić emisji obligacji, kwota 159 577 000 zł jest to refundacja kosztów 
poniesionych do czerwca tego roku na realizację tego projektu Trasa Sucharskiego.   
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Pani wspomniała o Zespole Szkół nr 10, chyba nie ma takiej szkoły?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Tak, to pomyłka,  Zespół Szkół nr 9, przepraszam.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
zakresie działania komisji.  
 

OPINIA  Nr 28-09/99/22/2012 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 
635 

 
Druk nr 635 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
 
Nie było Ŝadnych pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w zakresie działania komisji .  
 
OPINIA  Nr 28-09/100/23/2012 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
      
     PUNKT 3 
Propozycja wniosków Komisji Edukacji  do budŜetu miasta na 2013 rok  

 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Pani dyrektor proszę nam powiedzieć, jak wygląda ta kwestia, jakie mamy szanse 
zrealizowania naszych wniosków? I jak wygląda cała procedura, do kiedy te wnioski 
moŜna składać?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Szanowni państwo, tak jak na pewno jest państwu wiadomo sytuacja jest dosyć 
napięta. Wieloletnia prognoza finansowa na rok 2013, która w tej chwili jest 
prognozą za chwilę powinna być przekształcona w plan projektu na 2013 rok. 
niestety cały czas spadają nam dochody własne, w tej chwili właśnie tą uchwałą 
korygujemy dochody z tytułu PCC, w związku z tym, Ŝe Trybunał Europejski uznał, 
Ŝe nie powinno się pobierać podatku od czynności cywilnoprawnych od czynności z 
tytułu udzielania poŜyczek w ramach spółki przez wspólników są to naprawdę duŜe 
pieniądze, które nam ubywają z tytułu tego, Ŝe musimy zwrócić a dodatkowo tych 
dochodów nie ma na bieŜąco, czyli podatek od czynności cywilnoprawnych gdzie 
wcześniej były wykonywane te dochody na poziomie 15 mln zł w tej chwili to się 
marginalizuje. Do tej pory wpłynęło nam w tym roku ok. 300 tys. zł. tak samo jest z 
podatkiem dochodowym od osób prawnych, nie dość, Ŝe mamy bardzo niski udział 
w tym podatku to tutaj na terenie miasta Gdańska mamy takiego duŜego 
podatnika, który nieszczęśliwie zainwestował, poniósł duŜe koszty i generuje duŜe 
straty, takŜe te dochody tez nam drastycznie spadną. Dzisiaj przedstawia się 
sytuacja tak, Ŝe w zakresie zadań inwestycyjnych moŜna powiedzieć, Ŝe limit na 
wydatki inwestycyjne jest rozpisany na przedsięwzięcia z WPF, nie ma wolnych , 
dodatkowych środków na inwestycje. A bieŜące teŜ muszą podlegać rygorom 
oszczędnościowym bo niestety nie moŜna uchwalić budŜetu jeŜeli dochody bieŜące 
przekraczają wydatki bieŜące.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Ja chciałam pochwalić za utrzymanie niskiego deficytu, na poziomie niemal prawie 
planowanego 177 mln zł. a był 128 mln zł. i jest większy wpływ od podatku od 
nieruchomości więc to tak do końca nie jest, Ŝe tu nam się budŜet trzęsie. Po 
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prostu oświata jest drugą pozycją wydatkowania po inwestycjach i stąd tam 
poszukuje się oszczędności ale jednak myślę, Ŝe w kilku kwestiach powinniśmy być 
zdeterminowani w związku z tym dobrym stanem realizacji dochodów budŜetowych 
i pilnowaniem wydatków. Bo proszę pamiętać, Ŝe w tym roku w stosunku do 2011 
spadek na modernizację w obiektach uŜyteczności publicznej, a zwłaszcza w 
placówkach oświatowych był dosyć znaczny, co potwierdzone zostało 
przeznaczeniem dodatkowych 2 milionów i ta kwestia powinna być przedmiotem 
wnikliwego monitoringu Komisji Edukacji bo był tak duŜy spadek, Ŝe powinniśmy 
jednak starać się go odbudowywać.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Szanowni państwo, ja powiem tak, Ŝe winniśmy być konsekwentni, nie chcę mówić 
o skuteczności naszych wniosków bo on jest mizerny do kwadratu. Natomiast mój 
wniosek byłby taki, Ŝeby powtórzyć te wnioski, które sformułowaliśmy rok temu. Z 
tych wszystkich wniosków, tylko jeden w 1/3 został pozytywnie rozpatrzony. Ale 
uwaŜam, Ŝe te wnioski, zresztą pojawiające się od wielu lat one de facto nawet 
treści nie mają zmiennej, powinniśmy konsekwentnie na zasadzie kropli drąŜącej 
skałę do prezydenta złoŜyć. To jest mój wniosek Ŝeby te wnioski powtórzyć nawet 
co do wartości finansowej ja bym nic nie zmieniał, pokazując z naszej strony wolę i 
determinację.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Pani dyrektor, wnioski muszą być złoŜone do 15 września tak? czyli nasza komisja 
powinna dzisiaj te wnioski złoŜyć. Ja zgłoszę pierwsze 3 wnioski:    

1) o podwyŜkę płac dla pracowników administracji i obsługi w związku z ciągle 
zwiększającymi się kosztami utrzymania 

2) o zwiększenie dodatku za wychowawstwo klasy do 150 zł dla nauczycieli 
szkół podstawowych i ponadgimnazjalnych  

3) o zwiększenie dodatków funkcyjnych dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół i 
placówek oświatowych w związku z większymi obowiązkami, którymi 
obarczani są dyrektorzy.  

 
Rozpoczęto dyskusję na temat ostatecznego brzmienia powyŜszych wniosków, w 
wyniku której ustalono następującą ich treść: 

1) Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana 
Prezydenta o zarezerwowanie w przyszłorocznym budŜecie Miasta środków 
na podwyŜki płac dla pracowników administracji i obsługi, w związku ze 
zwiększającymi się kosztami utrzymania i relatywnie niskimi zarobkami 
tej grupy zawodowej.  

2) Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana 
Prezydenta o zarezerwowanie w przyszłorocznym budŜecie Miasta środków 
na zwiększenie dodatku za wychowawstwo klasy dla nauczycieli 
wszystkich typów szkół, ze względu na zwiększający się zakres 
obowiązków.   

3) Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana 
Prezydenta o zarezerwowanie w przyszłorocznym budŜecie Miasta środków 
na zwiększenie dodatków funkcyjnych dla dyrektorów i wicedyrektorów 
szkół i innych placówek oświatowych w związku ze zwiększeniem się 
zakresu obowiązków i odpowiedzialności.   
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Beata Wierzba – członek komisji zgłosiła kolejny wniosek: 
4)  „Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana 

Prezydenta o zarezerwowanie w przyszłorocznym budŜecie Miasta środków 
na zwiększenie dodatków motywacyjnych dla nauczycieli wszystkich 
typów szkół.” 

 
Piotr Gierszewski – członek komisji zgłosił następujący wniosek: 

5) Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana 
Prezydenta o zarezerwowanie w przyszłorocznym budŜecie Miasta środków 
na bieŜące remonty obiektów oświatowych w wysokości 20 zł na kaŜde dziecko 
uczęszczające na zajęcia w danej placówce oświatowej, z przeznaczeniem 
wyŜej wymienionej kwoty na bieŜące potrzeby wskazane przez dyrektorów 
placówek.  
 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem powyŜszych wniosków.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za” – przyjęła zaproponowane wnioski do 
budŜetu na 2013 rok.  
 

1) WNIOSEK NR 28-09/17/03/2012 
2) WNIOSEK NR 28-09/18/04/2012 
3) WNIOSEK NR 28-09/19/05/2012 
4) WNIOSEK NR 28-09/20/06/2012 
5) WNIOSEK NR 28-09/21/07/2012 
 
 
     PUNKT 4 
Przygotowania  do nowego  roku  szkolnego 2012/2013 
 
Materiały stanowią załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Edukację w 261 placówkach oświatowych, zorganizowanych w 183 jednostkach 
organizacyjnych rozpocznie 56 442 uczniów. Jest to prognoza, w materiale, który 
państwo otrzymali są dane z roku szkolnego 2011/2012 i prognoza na rok 2013. Ja 
bym chciał się tylko pochwalić, Ŝe rokrocznie o tej porze przedstawiamy państwu i 
mediom prognozę i w ubiegłym roku pomyliliśmy się tylko 70 uczniów, rok 
wcześniej o 40. Jest ten ruch bardzo nieznaczny. Jakby tak policzyć, to w gdańskim 
systemie edukacji od 1 września będziemy mieli o 1414 uczniów mniej niŜ w roku 
ubiegłym  i jeśli państwo spojrzą na poszczególne etapy kształcenia, które tutaj 
zostały wyszczególnione w poszczególnych typach szkół, to tylko wzrosła nam 
leciutko liczba dzieci w przedszkolach a jeśli chodzi juŜ o szkoły podstawowe, 
gimnazja, wszystkie inne typy szkół odnotowujemy spadek liczby uczniów. Z tej 
liczby 1414 znamiennym jest fakt, Ŝe 1192 uczniów, to są uczniowie 
subwencjonowani a 222 niesubwencjonowani, co przekłada się automatycznie jakby 
na niŜszą planowaną subwencję na rok 2013. Oprócz sieci placówek publicznych   
mamy duŜą sieć placówek niepublicznych, szacujemy, Ŝe w tych placówkach opiekę 
przedszkolną i naukę podejmie ponad 19 tys. dzieci, uczniów i młodzieŜy. Proszę 
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zwrócić uwagę na fakt, Ŝe 4 244 przedszkolaków przy 5642 przedszkolaków w 
placówkach publicznych  mniej więcej połowa z nich znajduje opiekę w 
placówkach niepublicznych. Ilu pierwszoklasistów rozpocznie naukę w tym roku? 
Okazuje się, Ŝe tylko 3682, w tym 1045 sześciolatków. Znamiennym jest fakt, Ŝe 
2413 sześciolatków powtórzy obowiązkowe przygotowanie  przedszkolne bądź w 
oddziałach zerowych szkół podstawowych. Ponad 800 z nich powtórzy przedszkole. 
Tych 800 sześciolatków powtarzających obowiązkowe przygotowanie przedszkolne 
w przedszkolach zablokowało miejsca dla 3 i 4-latków, znamiennym jest jeszcze 
jeden fakt, Ŝe gdyby te 2413 6-latków zgodnie z pierwotną wersją reformy 
obniŜania wieku szkolnego trafiło do klas pierwszych to nasza subwencja na rok 
2013 byłaby wyŜsza o ponad 12 milionów złotych. My dzisiaj moŜemy w sposób 
śmiały formułować tezę, Ŝe utraciliśmy 12 mln zł subwencji. Dzieci są w systemie 
szkolnym i gmina miasto Gdańsk ponosi koszty,  poniosła w ubiegłym roku i poniesie 
w nowym roku. I nic tego nie zmienimy i nie sądzimy, Ŝeby ktokolwiek nam 
zrekompensował ten ubytek. Aczkolwiek śmiało mogę sobie postawić tutaj tezę, Ŝe 
te 1045 sześciolatków na tle innych gmin porównywalnych z Gdańskiem nie jest 
złym wynikiem, to trzeba powiedzieć, Ŝe my ten wynik nie uzyskujemy wcale takie 
tragiczny. Nie do końca jesteśmy teŜ pewni czy nasi nauczyciele poradzą sobie z 
tym problemem bo przed nauczycielami olbrzymie wyzwanie wobec tych dzieci, 
którzy powtarzają obowiązkowe wychowanie przedszkolne. Nie moŜna powtarzać w 
kółko to samo bo jakie tego będą efekty to wiadomo. Dzisiaj nauczyciele mają 
spotkanie z dyrektorami gdańskich placówek oświatowych, pani prezydent 
apelowała, Ŝeby podeszli do tematu bardzo powaŜnie. 6025 nauczycieli będzie 
pracowało na pełen etat. Lawinowo od dwóch dni spływają wnioski o urlopy 
zdrowotne, wczoraj wpłynęło ok. 20, dzisiaj juŜ było więcej. Wokół Karty 
Nauczyciela toczą się rozmowy, póki co nic się nie dzieje, mówi się tylko o tym, Ŝe 
cos trzeba zrobić, nie likwidować, my jesteśmy przeciwni likwidacji urlopu 
zdrowotnego ale zasady jego przyznawania powinny ulec bezwzględnie zmianom. 
Najczęściej urlop zdrowotny biorą kobiety po urlopie macierzyńskim czyli okazuje 
się, Ŝe najcięŜszą choroba jest ciąŜa. 6025 nauczycieli to jest o 238 mniej, to są 
etaty przeliczeniowe bo trudno nam na dzień dzisiejszy ustalić. My moŜemy w tym 
momencie odnieść się tylko, Ŝe jest to w pewnym sensie wynik restrukturyzacji ale 
zdecydowana większość nauczycieli restrukturyzowanych placówek otrzymała 
propozycję pracy. Tutaj stanęliśmy na głowie a to zmniejszenie wynika ze 
zmniejszenia oddziałów i mniejszej liczby nadgodzin bo według naszej wiedzy 2,3 
nadgodziny średnio na nauczyciela powinno zapewnić odpowiedniego poziomu 
wynagrodzeń na odpowiednich stopniach awansu zawodowego. JeŜeli spadniemy 
poniŜej tych 2,3 to się znowu odbije w ten sposób, Ŝe w styczniu przyszłego roku 
będziemy zmuszeni dla określonych grup zawodowych wypłacić dodatek 
wyrównawczy. Najbardziej jesteśmy zagroŜeni na poziomie nauczycieli 
mianowanych nauczycieli staŜystów. Tam nasze rezerwy za rok 2011 były 
najmniejsze.  Dyplomowani zarabiali na tyle powyŜej średniej, Ŝe tam ubytek 
godzin nie powinien spowodować od razu zejścia poniŜej wymaganego średniego 
poziomu wynagrodzenia. Będziemy o tym wiedzieć w wrześniu jak juŜ otrzymamy 
pełne dane systemu informacji oświatowej co się działo w naszych placówkach, 
tym bardziej, Ŝe to ciągle się zmienia. W materiale przytoczyliśmy państwu pewna 
wiedzę o nauczycielach, jak to się zmieniało wynagrodzenie, jakie jest średnie 
wynagrodzenie za rok 2011, jak się kształtuje na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego. Mówimy tez o budŜecie na rok 2012, nie będziemy ukrywać, Ŝe się 
nie dopina ale pełną wiedze uzyskamy dopiero po informacji z 10 września kiedy 
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poznamy faktyczne wskaźniki bo dzisiaj to się zmienia w sposób strasznie 
dynamiczny. Tych 30 urlopów zdrowotnych generuje autentycznie 30 nowych 
etatów bo na to trzeba poszukać ludzi i ich zatrudnić. JeŜeli to się jeszcze 
rozchodzi w nadgodziny w pojedynczych przypadkach to moŜe ratować średnie w 
przyszłości. Ale tak wynagrodzenie pozostaje. Pokazujemy teŜ koszty na jednego 
ucznia, wyłączamy remonty. Jest tez informacja na temat wyprawki szkolnej, tutaj 
ten raptowny wzrost 2009-2012 nie wynika z uboŜenia społeczeństwa choć my 
wiemy, Ŝe tych biednych jest więcej ale wynika z kryteriów jakie są, po drugie od 
dwóch lat dopiero pojawiła się moŜliwość przyznawania wyprawki szkolnej dla 5% 
uczniów bez kryteriów, to jest uznaniowa sprawa dyrektora placówki. Staramy się 
dopilnować jak co roku aby dyrektorzy wykorzystali tę pulę. To nie są nasze 
pieniądze, one wchodzą do budŜetu, są po stronie dochodów, są po stronie 
wydatków ale są tak naznaczone, Ŝe niewykorzystane musza po prostu wrócić i 
zadaniem wydziału i dyrektorów palcówek oświatowych jest przede wszystkim 
wykorzystanie tych 5% bo jeŜeli ktoś spełnia kryterium to wyprawka mu się naleŜy. 
Określiliśmy tez najwaŜniejsze przedsięwzięcia na rok 2012/2013. WaŜnym dla nas 
elementem jest platforma oświatowa, która w tej chwili wkracza w drugi etap 
realizacji. W pierwszym etapie placówki zostały wyposaŜone w sprzęt. Nie jest 
widoczna cała infrastruktura  techniczna czyli centrum przetwarzania danych, 
wszystkie sieci, które zostały połoŜone, serwerownia, która została zainstalowana, 
to w tej chwili nie jest widoczne, to będzie widoczne w momencie kiedy będą się 
pojawiały pierwsze aplikacje. We wrześniu na pewno zostanie udostępniony 
szkołom portal edukacyjny z zasobami multimedialnymi do zajęć edukacyjnych, 
czyli tutaj będzie pierwsza rzecz, którą będą widzieć nauczyciele. W 20 
placówkach rozpoczynamy od 1 września wdraŜanie poprzez testowanie dziennika 
elektronicznego i potem PLZ czyli planowanie budŜetu zadaniowego przy 
wspomaganiu elektronicznym dla słuŜb finansowo- księgowych, to jest 
przewidziane w drugim etapie, wszystko pozostałe jest w trzecim etapie, ustalono 
kilkanaście zespołów testujących, w skład których wchodzą nauczyciele i 
pracownicy ze wszystkich placówek oświatowych, będziemy w sposób dość 
zorganizowany starali się wdraŜać. Realizujemy ponadto projekty, jest to 
indywidualizacji procesu nauczania w klasach 1-3, część szkół rozpoczęła ją juŜ w 
maju ubiegłego roku, wszystkie będą w tej chwili realizowały od 1 września 
„Pomorskie – dobry kurs na edukację” lokalne centra kształcenia kreatywnego, tam 
pracujemy z uczniami uzdolnionymi w zakresie matematyki, fizyki i informatyki. 
„Pomorskie – dobry kurs na edukację” szkolnictwo zawodowe w regionie, „6-10-14 
dla zdrowia” ,  „Golden five” – międzynarodowy program adresowany do 23 
gdańskich gimnazjów, program będzie miał na celu przygotowanie nauczycieli do 
wspierania procesu adaptacji uczniów klas pierwszych w nowej szkole z radzeniem 
sobie ze zróŜnicowaniem w klasie i praca, którą pani prezydent Ewa Kamińska 
zainicjowała i prowadzi z tymi szkołami, które mają być zlikwidowane jak wszyscy 
mówią a wszyscy wiemy, Ŝe jest to nieprawdą, liczą mniej niŜ 300 uczniów, muszą 
pełnić inna funkcje i inne zadanie zarówno w środowisku, jak i naszym systemie 
oświaty a nie tylko. Macie państwo krótka informacje na temat remontu i 
modernizacji szkół 2012 roku. Remonty w większości dobiegają w tej chwili końca 
aby umoŜliwić rozpoczęcie roku szkolnego. I podsumowanie z ostatnich 5, 6 lat z 
przygotowywania obiektów sportowo-rekreacyjnych. Pojawiło się kilka nowych 
obiektów, będziemy otwierać we wrześniu boiska i place zabaw.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
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A które boisko będzie otwierane jako pierwsze?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Państwo zaproszenia oczywiście otrzymają ale juŜ dzisiaj w imieniu pana 
prezydenta, pani prezydent, dyrektora II i IXX LO chcieliśmy państwa zaprosić na 
inaugurację miejską roku szkolnego 2012/2013, która odbędzie się w II LO i IXX na 
nowo wybudowanym boisku 5 września o godz. 11:30, będzie ona połączona z 
otwarciem tego obiektu. U nas juŜ od kilku lat się utarło, Ŝe ta inauguracja odbywa 
się później niŜ 1-go czy 2-go bo waŜne osoby w mieście, które chcielibyśmy 
zaprosić mają w tym czasie duŜo więcej obowiązków związanych i z rocznicami 
sierpnia i z rocznicą wybuchu II wojny światowej.    
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję panie dyrektorze, szczególnie optymistycznie nastraja to, Ŝe w wielu 
szkołach w zakresie remontów i modernizacji duŜo się dzieje, ja miałem okazję 
zrobić taki krótki objazd po szkołach i rzeczywiście widać wyraźny postęp. A czy 
mamy jakieś dane dotyczące SP nr 27 ? Bo pamiętamy, Ŝe ta szkoła była 
proponowana do likwidacji a udało się ją uratować. Jaki w tej chwili jest aktualny 
stan uczniów?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Mamy jedną klasę pierwszą… 
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
A czy jest spadek, czy wzrost?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Takich danych jeszcze nie mamy. Na 10 września będziemy mieli stan uczniów, 
wtedy będziemy mogli porównać, teraz są to dane z arkusza organizacyjnego i 
jeszcze nie wiemy.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Jeszcze taka moja gorąca prośba Ŝebyśmy mogli otrzymać te informacje drogą 
elektroniczną. Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Maria Małkowska – Wiceprzewodnicząca komisji  
Jak będziecie to przesyłać elektronicznie to proszę o takie uzupełnienie jeśli chodzi 
o szkoły niepubliczne, tu są typy placówek, liczba uczniów, niepodane w jakim 
roku.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
To jest to, co jest zaplanowane na nowy rok szkolny, prognoza.  
 
Maria Małkowska – Wiceprzewodnicząca komisji  
To mam w takim razie taką prośbę Ŝebyście te dane podali jak dla uczniów szkół 
publicznych czyli 2011/2012, 2012/2013 prognoza.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Proszę bardzo. Dobrze.  
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śaneta Geryk – członek komisji  
Pan dyrektor mówił o remontach w placówkach oświatowych, chyba przed 
wakacjami było spotkanie z rodzicami jednego z przedszkoli na Morenie, czy tam 
udało się wyprostować ten problem Ŝeby ta dodatkowa grupa dzieci mogła zostać 
przyjęta?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Tak, te sprawę jeszcze w czerwcu ustaliliśmy, było spotkanie z rodzicami, ustalono 
gdzie będą zajęcia, jest dodatkowa jedna grupa.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Ja mam pytanie, a właściwie prośbę o poprawkę, bo my nie mamy LO nr 1, tylko I 
LO.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
PrzekaŜemy to do DRMG bo to są dane od nich, tak sobie zapisali.  
 
Piotr Gierszewski- członek komisji  
Jak funkcjonuje dzisiaj XXV LO w Gdańsku? 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Powierzenie stanowiska dyrektora otrzymała pani Ewa Szymska, dzisiaj odbyło się 
spotkanie pani dyrektor odchodzącej z panią dyrektor, która będzie od 1 września 
dyrektorem. Ustaliliśmy tryb przekazania, ustaliliśmy kto będzie prowadził radę 
pedagogiczną 31-go, kto będzie wprowadzał nowego dyrektora 3-go. Wszystko jest 
przygotowane do nowego roku szkolnego.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
A czy padał taki zarzut, Ŝe nie było wydanej opinii przez Radę Pedagogiczną, jak ta 
sprawa wygląda?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Wystąpiliśmy do Rady Pedagogicznej i do Rady Szkoły z prośbą o wydanie opinii bo 
taki jest wymóg ustawowy. Poprosiliśmy o jej wydanie w ciągu 7 dni, przyszło 
pismo do pana prezydenta, Ŝe Rada Pedagogiczna wyda tę opinię po powrocie z 
wakacji i Ŝe potrzebuje jeszcze całego września. Myśmy prosili o opinię na temat 
akceptacji lub nieakceptacji dyrektora a nie opinię o pracy danej pani, w związku z 
tym, zgodnie z opinią radców prawnych w terminie nie wpłynęła opinia, która i tak 
jest niewiąŜąca i pan prezydent podjął decyzję.  
 
BoŜena Brauer – Przewodnicząca Międzyzakładowego Związku Pracowników 
Oświaty i Wychowania NZSS „Solidarność” 
Wydaje nam się, Ŝe dokonano tutaj decyzji trochę dziwnej, pani dyrektor Szymska 
wygrała inny konkurs w szkole w Brzeźnie gdzie pełniła tę funkcję z nadania 
prezydenta bez konkursu. Teraz po 5 latach prowadzenia tej szkoły wygrała ten 
konkurs, mam więc pytanie co z tamtą szkołą? Dlaczego powierza się tę funkcję 
pani dyrektor, która wiadomo, Ŝe nie jest przyjmowana z otwartymi rękoma ani 
przez grono pedagogiczne ani rodziców, jest tylu innych kandydatów, tyle osób, 
które dobrze się zaprezentowały w konkursach na dyrektora gdzie państwo sami po 
konkursach mówią, Ŝe te osoby znajda się właśnie w takiej bazie rezerwowej. I 
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jeŜeli nie było rozstrzygnięcia moŜna było powierzyć tę funkcję chociaŜby 
wicedyrektorowi. Wydaje się, Ŝe ta decyzja będzie o tyle niekorzystna, Ŝe na 
początku juŜ ustawia się pewien konflikt, czy to słuŜy gdańskiej szkole? Bo wydaje 
mi się, Ŝe nie.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pan prezydent mnie poprosił o obecność przy rozmowie z panią dyrektor Szymską 
wtedy kiedy zdecydował się na tę rozmowę, decyzja pana prezydenta była o tyle 
trudna, Ŝe podjęcie decyzji na wprowadzenie dyrektora jakiegokolwiek poza panią 
Łytkowską było zadaniem trudnym. Było wiadomo, Ŝe nikt nie zostanie tam 
przyjęty  z otwartymi ramionami. W związku z tym zaleŜało prezydentowi na tym, 
Ŝeby była to osoba, o której ze spokojem będzie myślał jak o osobie, która jest w 
stanie poradzić sobie z taką trudną sytuacją. Pani dyrektor Szymska przyszła na tę 
rozmowę z panem prezydentem i muszę powiedzieć, Ŝe była bardzo dobrze 
przygotowana, bardzo dobrze przeanalizowała sytuację tej szkoły, potrzeby 
uczniów, miała bardzo dobrą orientację i wyników tam osiąganych i prac tam 
prowadzonych. Wydaje mi się, Ŝe pana prezydenta przekonało przede wszystkim 
sposób w jaki mówiła o tym jak chce przejąć to zadanie i w jaki sposób chce ułoŜyć 
swoją relację z panią Łytkowską. Dla mnie to teŜ było bardzo budujące, nie do 
końca na razie udało się to zrealizować, przede wszystkim dlatego, Ŝe utrudnia 
bardzo tę sytuację pani dyrektor Łytkowska ale po dzisiejszym spotkaniu, w którym 
teŜ uczestniczyłam wydaje się, Ŝe intencje i sposób wejścia w problem pani 
dyrektor Szymskiej  potwierdza to, Ŝe pan prezydent podjął właściwą decyzję. Jak 
się potoczą najbliŜsze dni to jest kwestia bardzo trudna, uzaleŜniona przede 
wszystkim od postawy pani dyrektor Łytkowskiej. Ale mamy nadzieję, Ŝe przy 
takiej otwartej postawie pani Szymskiej ten czas wyjaśni całą sytuację. Natomiast 
jeśli chodzi o kwestie związane z tą sprawą dotyczącą opinii, to w przekonaniu rady 
pedagogicznej zwlekanie z tą opinią, która i tak będzie miała charakter opinii 
negatywnej wynikało z przeświadczenia rady pedagogicznej, Ŝe jeśli tej opinii nie 
wydadzą, to ta decyzja prezydenta nie będzie waŜna. Tak niestety nie jest. Wymóg 
prawny dotyczy tylko tego Ŝeby prezydent zwrócił się o tą opinię, nie ma Ŝadnej 
wykładni prawnej mówiącej o tym, Ŝe jest ona wiąŜąca. To, Ŝe ona nie wpłynie 
blokuje podjęcie decyzji, to nie ma Ŝadnego uzasadnienia prawnego, w związku z 
tym sytuacja prawnie wygląda tak, jak wygląda i wydaje mi się, Ŝe powinniśmy 
wszyscy starać się przede wszystkim wzmacniać sytuację jak najszybszego 
pozytywnego ułoŜenia się tych wzajemnych relacji i nie podsycając konfliktu, który 
tam ma miejsce i który nie powinien przynajmniej rzutować ze świata nas 
dorosłych do świata młodzieŜy, który tez jest odbiorcą tej sytuacji.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
W Brzeźnie będzie ogłoszony konkurs, do rozstrzygnięcia konkursu wicedyrektor 
będzie pełnił obowiązki dyrektora.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Przykro jest, Ŝe zmieniamy pewne zasady, które wypracowaliśmy latami. Jest to 
nie do wytłumaczenia, Ŝe kandydat, dyrektor, który cięŜko pracuje w szkole x po 4, 
5 latach zdobywa zaufanie, w końcu niemałej liczby pracowników, wygrywa ten 
konkurs,  a po x miesiącach zostanie przeniesiony do innej szkoły. Jest to pierwszy 
raz od 15 lat jak jestem radnym, Ŝe taka sytuacja miała miejsce w ten sposób. 
Przychylam się do stwierdzeń pani prezydent i trzymam kciuki Ŝeby ta decyzja była 
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decyzją słuszną i musimy robić Ŝeby tych konfliktów było jak najmniej, natomiast 
uwaŜam, Ŝe traktuję to jako precedens, który nie będzie się powtarzał.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ten konflikt nie został po pierwsze stworzony ani przez pana prezydenta, ani przez 
nas, po drugie pani Szymska nie została przeniesiona ani karnie, ani wbrew swojej 
woli, w związku z tym nie moŜemy tego rozpatrywać na zasadach takich, Ŝe pan 
prezydent uczynił krzywdę szkole na Krasickiego. Pani Szymska zanim 
odpowiedziała panu prezydentowi twierdząco w sensie „dobrze, przyjdę na 
rozmowę”, odbyła swoje spotkanie z radą pedagogiczną i ze swoimi zastępcami i 
nie stało się ze strony szkoły Krasickiego, nie mieliśmy kompletnie Ŝadnego sygnału 
świadczącego o tym, Ŝe tam coś destabilizujemy, czynimy wielką krzywdę, wydaję 
nam się, Ŝe podeszli do tego bardzo dojrzale. Tak naprawdę panu prezydentowi i 
nam zaleŜało  na tym Ŝeby uratować sytuację szkoły XV LO i to jest główny powód. 
To, Ŝe pani dyrektor Łytkowska nie wygrała konkursu jest pewnym sygnałem 
mówiącym o tym, Ŝe sytuacja tam nie była sytuacją jednoznaczną.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Zgoda, ja tu nie bronię dyrektorki, która przegrała bo były ku temu powody, ja 
bronię pracowników i środowiska brzeźnińskiego, które 5 lat temu dostało w 
teczce, ale pani dyrektor dokonała tam wielkiej pracy środowiskowej i pięknym 
wynikiem wygrała konkurs w danej szkole m.in. głosami pracowników Ŝeby była na 
następne 5 lat dyrektorem. To jest decyzja pana prezydenta, w mieście Gdańsku 
nauczyciel moŜe być administracyjnie przenoszony w dowolne miejsce. Ale ja 
traktuje wybory na dyrektorów jako swoisty sprawdzian środowiskowy. JeŜeli ktoś 
się w środowisku sprawdza zostawmy go, środowisko chce, niech pracuje dalej.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Ja mam tylko pytanie, obecna pani dyrektor XV LO kiedy miała konkurs w szkole w 
Brzeźnie? 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
To było w marcu tego roku. 
 
Halina Leman – członek komisji  
Zmieniając temat, chciałam zapytać o Zespół Szkół Ochrony Środowiska na  
ul. Smoleńskiej, czy ktoś tam wygrał konkurs na dyrektora, jak wygląda nabór? 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Jak szanowni państwo wiedzą ten konkurs został nierozstrzygnięty i będzie konkurs 
powtórzony. Będzie ogłoszony razem z konkursem w Brzeźnie. Do czasu ogłoszenia 
konkursu będzie powierzenie zastępcy dyrektora p.o. nabór niestety nie jest 
najlepszy, są 3 klasy.   
  
Halina Leman – członek komisji 
A co z gimnazjum nr 23 na Cystersów, czy budynek juŜ został przekazany?   

 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Tak, odbył się konkurs, pan prezydent przekazał w uŜytkowanie Fregacie.  
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śaneta Geryk – członek komisji  
Ja byłam wczoraj na spotkaniu Rady Dzielnicy Oliwa, gdzie byli przedstawiciele 
Stowarzyszenia Fregata, mówili co robią, jaką mają propozycję, co chcieliby robić 
w przyszłości i jak widzą zagospodarowanie budynku i okolic. Jedno pytanie, które 
zadał mi jeden z członków Rady Dzielnicy to było czy boisko, które przylega do tej 
szkoły będzie ogólnodostępne tak jak teraz? Propozycje tej szkoły wydają się 
ciekawe, jest to szkoła otwarta na całą młodzieŜ, nie tylko płacącą czesne, które 
jest dosyć wysokie bo 800 zł miesięcznie ale równieŜ moŜna zapisać swoje dzieci 
nie płacąc czesnego. TakŜe jest to o tyle ciekawe, Ŝe projekt jest bardzo obszerny. 
Budynek potrzebował duŜej modernizacji i koszty związane z eksploatacją równieŜ 
będą wysokie takŜe oni w pierwszych dwóch latach raczej idą w inwestycje.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Trzeba przyznać, Ŝe szkoła przedstawiła rzeczywiście bardzo ciekawą ofertę, 
trzeba dodać, Ŝe to stowarzyszenie realizuje takŜe inne projekty edukacyjne i to 
robi z wielkim powodzeniem i tutaj moŜna mieć zastrzeŜenia czy szkoły dzielić 
według płci ale nie dzielimy wszystkich szkół, to jest jakaś oferta i jeŜeli ktoś chce 
z niej skorzystać, to ma wybór.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Wyjaśniam sprawę boiska i sali gimnastycznej, która jest po przeciwnej stronie 
ulicy. I boisko, i sala gimnastyczna zostały przypisane do ZKPiG nr 17 na  
ul. Wąsowicza poniewaŜ ta szkoła przejęła uczniów i przejęła klasy sportowe. Ale 
proszę pamiętać, Ŝe równieŜ szkoła Fregaty chciała uŜyczenia boiska i sali na swoje 
cele i jest bardzo duŜy podmiot społeczny w Oliwie – Riviera, klub sportowy dla 
dzieci, który korzystał z tego boiska i pewnie będzie chciał korzystać na 
dotychczasowych zasadach, jest to taki klub profilaktyczny, przy okazji skupiający 
dzieci ze Starej Oliwy i animatorzy sportu, którzy udostępnią boisko.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Kilka osób pytało mnie czy prawdą jest, Ŝe w gdańskich placówkach świetlica jest 
tylko dla klas 1-3? Jeśli tak, to na jakiej podstawie prawnej, bo ustawa o systemie 
oświaty mówi, Ŝe mamy obowiązek zapewnienia świetlicy.  

 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Tak, to prawda. Ustawa nie mówi o obowiązku, poza tym świetlica jest wpisana w 
ustawę równieŜ w gimnazjum i liceum. A na jakiej podstawie? Na podstawie statutu 
szkół.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Moje kolejne pytanie dotyczy 13-stek, dostałam opinię prawną, Ŝe 13-stka osobie, 
która jest na urlopie macierzyńskim i na zwolnieniu ciąŜowym się nie naleŜy. Jak 
wiemy na początku lipca pojawił się wyrok Trybunału Konstytucyjnego, Ŝe to 
rozporządzenie jest niekonstytucyjne.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Dopóki istnieje rozporządzenie nic nie moŜemy zrobić.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
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Czy istnieje szansa, Ŝe jak będzie zmiana rozporządzenia wtedy te osoby dostaną 
13-stke?  

 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Prawo nie działa wstecz.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Chcę jeszcze zapytać o urlopy zdrowotne, doszły do mnie słuchy, Ŝe zostały 
wycofane podpisane decyzje o urlopy zdrowotne bo nauczyciel nie przepracował 7 
lat w danej szkole. Ja dzwoniłam w tej sprawie i do kuratorium i do ministerstwa i 
powiedziano mi, Ŝe absolutnie nie, ustawodawca nie napisał, Ŝe musi pracować w 
jednej szkole.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Jest uchwała Sądu NajwyŜszego z 14 lutego 2012 roku, dostarczymy ją państwu. W 
art. 73 ust. 1 jest powiedziane, Ŝe nauczycielowi naleŜy się urlop zdrowotny jeśli 
przepracuje w szkole 7 lat i Sąd NajwyŜszy jednoznacznie to określił, Ŝe jest to 7 
lat w danej szkole, u danego pracodawcy i nie moŜna mówić o róŜnych stosunkach 
pracy w róŜnych szkołach. Jest tu pewna niesprawiedliwość, szczególnie wobec 
nauczycieli, którzy są przenoszeni z placówki do placówki. Wzięło się to stąd, Ŝe 
wcześniej zatrudniały wydziały oświaty, wszyscy nauczyciele przenoszeni ze szkół 
do szkół byli zatrudniani przez jednego pracodawcę, w związku z tym mówiono o 7 
latach w szkole, natomiast w tej chwili jeśli nauczyciel się zwolni i przejdzie do 
drugiej szkoły to nabywa uprawnienia do urlopu zdrowotnego od nowa.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Kolejne pytanie, chodzi mi o sale gimnastyczne, boiska, wynajmowanie ich poza 
godzinami pracy w weekendy, czy ma taką moŜliwość? Jeśli tak, to kto i za jakie 
środki zatrudnia obsługę?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Szkoła dokonując wynajmu musi sobie zdawać sprawę, Ŝe albo pokrywa to podmiot, 
który wynajął albo w kosztach wynajmu wliczony jest koszt obsługi tej sali.  To 
szkoła kalkuluje koszty wynajmu. My idąc na kontrolę Ŝądamy kalkulacji kosztów, 
jeśli jest to organizacja szkoły taka, Ŝe w sobotę i niedzielę jest dozorca, to szkoła 
go wlicza w koszty ale jeŜeli nie ma dozorcy to albo ten podmiot dodatkowo za to 
płaci albo… 
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Czyli moŜe być zatrudniona osoba ze szkoły  na umowę cywilnoprawną ze środków 
tego podmiotu? 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Nie, dlatego, Ŝe to, co szkoła pozyska z wynajmu to jest dochód, a umowa 
cywilnoprawna to jest całkiem inny paragraf i to jest z wydatków szkoły. Musiałby 
wystąpić do nas, Ŝe dokonuje dochodu i z tego dochodu musielibyśmy przywrócić 
szkole.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
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Dziękuję bardzo, zakończyliśmy dyskusję i pytania, przejdźmy do kolejnego punktu 
posiedzenia.  
 
     PUNKT 5 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe członkowie Komisji na bieŜąco, drogą 
elektroniczną otrzymują korespondencję. Zasygnalizował o wpłynięciu 
następujących pism: 

• Od Międzyzakładowej Komisji NSZZ „Solidarność” w sprawie XV LO 

• Od p. Anny Dobrzyckiej materiały w sprawie leczenia niepłodności metodą 
naprotechnologii 

• Informacja o Samorządowym Kongresie Oświaty i zaproszenie do 
uczestnictwa 

• Od Przewodniczącej Sekcji Rodziców przy Polskim Związku Niewidomych 
pytania i uwagi w zakresie edukacji dzieci niewidomych i słabowidzacych   
 

 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja ostatnio obiecałam państwu, Ŝe zrobię podsumowanie spotkania Komisji z 
rodzicami i ekspertami w sprawie nauczania dzieci niewidomych, ja to 
podsumowanie zrobiłam i chcę je teraz przekazać. Oparłam je zarówno o swoje 
notatki z przebiegu tego spotkania, jak i o protokół, który państwo takŜe macie. 
Natomiast chciałam powiedzieć, Ŝe wynikające z tego podsumowania i z wniosków, 
które tam zostały podjęte kolejne kroki,  uruchamiające poszczególne zadania 
będę państwu sprawozdawać.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Bardzo dziękujemy pani prezydent, Ŝe pani tak rzetelnie podeszła do tematu. 
ZaangaŜowani w sprawę rodzice pisali do mnie maile z zapytaniami co się juŜ udało 
zrealizować.   
 
Nie było więcej spraw bieŜących, Przewodniczący podziękował wszystkim za 
uczestnictwo i na tym posiedzenie zakończono.  
 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji 
Rady Miasta Gdańska 

 
Wojciech Błaszkowski 

 
 
 
Protokołowała 
Monika Zawisza, podinspektor w Biurze Rady Miasta Gdańska  


